
 

 

 
 

Okrugli sto „Digitalizacija u Crnoj Gori: mogućnosti i izazovi“ 
26. jun 2013. godine, Podgorica (Hotel Podgorica) 

ZAKLJUČCI I PREPORUKE: 

1. Postojeći zakonski i strateški okvir treba iskoristiti ili revidirati da bi se što prije donijele sve 
neophodne odluke u pravcu ubrzavanja procesa digitalizacije TV emitovanja i upotrebe digitalne 
dividende. 

2. Voditi računa da se, prilikom kreiranja i primjene određenog modela subvencioniranja, obezbijedi 
zaštita konkurencije među svim dostupnim tehnološkim platformama za digitalno emitovanje, bez 
obzira da li se radi o žičnom ili bežičnom, zemaljskom ili satelitskom emitovanju. 

3. U cilju obezbeđenja razvoja pluralizima medija u procesu digitalizacije, neophodno je što prije 
sagledati postojeći model podrške sopstvene produkcije emitera i razmotriti mogućnost da se dio 
sredstava za ovu namjenu izdvoji iz sredstava koja bi se ostvarila od naknada za korišćenje digitalne 
dividende. 

4. Prilikom donošenja odluka o naknadama koje će emiteri i multipleks operatori biti dužni da plaćaju 
po osnovu korišćenja tj. pristupa digitalnim frekvencijama, voditi računa da one budu dio 
stimulativnih mjera za prelazak na digitalno emitovanje. 

5. Imajući u vodu potrebu uključivanja velikog broja subjekata u donošenje i/ili implementaciju odluka 
u procesu prelaska na digitalno emitovanje, potrebno je što prije uspostaviti jasan i efikasan sistem 
koordinacije, informisanja i promocije svih aktivnosti i donešenih odluka. 

6. U najskorije vrijeme definisati tehničke i finansijske parametre za donošenje blagovremenih odluka u 
procesu prelaska na digitalno emitovanje/prijem TV signala, kako na strani emitera i operatora, tako 
i gledalaca. 

7. Omogućavanje korišćenja digitalne dividende 800MHz za mobile širokopojasne usluge je nužan uslov 
za kvalitetan i planirani razvoj usluga informacionog društva, uz veći kapacitet i bolji kvalitet, 
posebno u ruralnim područjima.  

1. Imajući u vidu jasno izraženo interesovanje telekomunikacionih operatora za digitalnu dividendu 
(800 MHz) i razvoj LTE mreža, neophodno je što prije započeti njenu valorizaciju. U tom smislu, 
treba donijeti odluku o dodjeli  i mogućnosti korišćenja ovog resursa. Čak i ako se mogućnost 
korišćenja odlaže za sredinu juna 2015. godine, i to bi bila korisna odluka na osnovu koje bi se 
mogao pripremiti i procijeniti efikansost biznis modela upotrebe ovog resursa.  


